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Savjet ministara Jadransko-jonske inicijative  
Brisel, 13. maj 2014. 

 
Govor Njegove Ekselencije ambasadora Aleksandra Andrije 

Pejovića – državnog sekretara za evropske integracije i glavnog 
pregovarača  

 
 
 

 

Uvaženi g-dine Predsjedavajući, 

G-dine Komesaru, 

Poštovane kolege,  

Dame i gospodo, 

 

Želio bih da vas u ime Crne Gore pozdravim i da se zahvalim našem 

domaćinu, ministru Bušatiju, na srdačnoj dobrodošlici i organizaciji 

današnjeg događaja.  

 

Jadransko-jonska inicijativa predstavlja dobar regionalni okvir za 

saradnju među državama koje dijele prioritetne ciljeve: njegovanje 

regionalne saradnje i evropsku perspektivu. Istovremeno, politička, 

ekonomska i socijalna situacija u našem regionu se promijenila. 

Region je stabilniji, međusobna saradnja i dijalog su ojačani a 

povjerenje izgrađeno. Neprekidno radimo na daljem razvoju 

demokratije, tolerancije, vladavine prava, privrede i cjelokupne 

socijalne reforme u pravcu zajedničkih evropskih vrijednosti.  
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Tokom posljednje godine albanskog predsjedavanja Jadransko-

josnkom inicijativom, bili smo svjedoci veoma dinamičnih 

integracijskih kretanja na Zapadnom Balkanu. Nakon uspješnog 

ulaska Hrvatske u EU, Crna Gora je uspješno okončala proces 

analitičkog pregleda usklađenosti zakonodavstva s pravnom 

tekovinom EU, privremeno zatvorila dva i otvorila pregovore u 

sedam poglavlja. U okviru Novog pristupa, Crna Gora je uspjela da 

otvori dva poglavlja koja se bave vladavinom prava – 23. i 24. i na taj 

način ušla u novu i izazovniju fazu pregovaračkog procesa. Ostali 

smo otvoreni i voljni da dijelimo svoje stečeno iskustvo i znanje sa 

svojim susjedima, što je rezultiralo nizom sastanaka i seminara u 

regionu. Najzad, Srbija je slijedila primjer i otvorila svoje pristupne 

razgovore u januaru ove godine. Ovo je dobar znak da se region 

kreće ka pregovaračkoj fazi i novoj dinamici uspjeha.  

 

Blizu smo EU, geografski, kulturno i istorijski i moramo to 

konkretizovati, ne kroz političku priču, već kroz konkretnu, 

projektno orijentisanu saradnju. Imajući to u vidu, pozdravljamo 

ideju da se nakon 14 godina postojanja Inicijativa reformiše u bliskoj 

saradnji s EU kroz konkretne aktivnosti, kao što je učestvovanje u 

stvaranju, pokretanju i sprovođenju Strategije Evropske unije za 

Jadransko-jonski region.  
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Strategija Evropske unije za Jadransko-jonski region treba da posluži 

kao osnova za novu saradnju među našim zemljama na lokalnom, 

nacionalnom i regionalnom nivou u različitim oblastima. To je korak 

naprijed prema strateškom razvoju Jadranskog-jonskog basena i 

radujemo se njenom usvajanju u junu ove godine.  

 

Naša potpuna posvećenost ovom udruživanju snaga počela je još 

otkad ju je crnogorsko predsjedništvo Jadransko-jonskom 

inicijativom lansiralo 2010-2011. i do sada smo aktivno učestvovali u 

svim do sad organizovanim sastancima Strategije EU za Jadransko-

jonski region. Takođe smo uspostavili i mrežu kontakt tačaka za 

svaki stub iz resornih ministarstava i održali smo nekoliko sastanaka 

da bi povećali učešće zainteresovanih strana u pripremi Upitnika. 

Imajući u vidu našu tijesnu saradnju s Grčkom u I stubu, dozvolite 

mi da se zahvalim našim grčkim prijateljima i kolegama za njihovu 

pomoć i podršku u svim aktivnostima vezanim za Strategiju EU za 

Jadransko-jonski region. Dozvolite mi i da pohvalim napore Italije da 

plasira svoju ideju na vrh Agende EU, kao i Grčku koja radi 

izvanredan posao tokom svog predsjedavanja EU u korist stvaranja 

Strategije EU za Jadransko-jonski region.  

 

Crna Gora snažno podržava obnavljanje trogodišnjeg mandata 

Njegove Ekselencije ambasadora Piljapoka kao Generalnog sekretara 

Jadransko-jonske inicijative. Siguran sam da će Sekretarijat na čelu s 
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iskusnim ambasadorom Piljapokom nastaviti da poboljšava saradnju 

između zemalja Jadransko-jonskog regiona, obezbjeđivanjem 

administrativne koordinacije zajedničkih aktivnosti i promovisanjem 

rada Jadransko-jonske inicijative među relevantnim međunarodnim 

organizacijama i regionalnim inicijativama, potencijalnim donatorima 

i opštoj javnosti. 

 

Nadamo se da ćemo zajedno s našim partnerima iz JJI postignuti 

zajednički cilj- evropsku integraciju i sprovođenje Strategije EU za 

Jadransko-jonski region. Briselska deklaracija koju danas usvajamo 

predstavlja osnovu dužeg procesa koji će biti obogaćen konkretnim i 

detaljnim aktivnostima. Uvjeren sam da će JJI nastaviti da služi kao 

dobar okvir za razvoj regionalne saradnje. Ona treba stalno da 

nadograđuje svoju sliku poštovanog partnera i partnera od 

povjerenja u regionu, koji je u potpunosti angažovan i posvećen 

obezbjeđivanju značajnih, projektno orijentisanih doprinosa u cilju 

jačanja privrede, saobraćaja, pomorstva, turizma i socijalnog sistema 

svojih država članica.  

 

Na samom kraju, želio bih da čestitam Albaniji na uspješnom 

predsjedavanju, uz snažno uvjerenje da će naši prijatelji i kolege iz 

Bosne i Hercegovine nastaviti na isti način. Mogu da vas uvjerim da 

će Crna Gora biti pouzdan partner svima vama, u budućim 
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aktivnostima ove Inicijative usmjerenim na njen dalji razvoj kao 

široko priznatog, projektno orijentisanog foruma. 

 

Hvala vam. 

 

 

 

 

 

 


